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V NOVOM ROKU BUDEME NAPREDOVAŤ
Prichádza obdobie, kedy sa pripravujeme na najkrajšie
sviatky a zároveň bilancujeme uplynulý rok. Na pešej
zóne už stojí vianočný stromček a pripomína ľuďom blí‐
žiace sa Vianoce. Chcem vám všetkým popriať, aby ste
prežívali tento čas v pokoji, dobrých rodinných vzťahoch
a príjemnej atmosfére. Verím, že sa stretneme počas ad‐
ventných nedieľ na Námestí slobody, kde spoločne po‐
stupne zapálime všetky sviece na adventnom venci. Po‐
čas druhej a tretej adventnej nedele bude pripravený aj
čaj primátora, pri ktorom bude priestor na vzájomné roz‐
hovory. Samotný koniec roka 2023 skončí pre mesto Pieš‐
ťany typicky – Silvestrovským behom. Je to najstarší beh
v Európe a druhý najstarší beh svojho druhu na celom
svete. Zdá sa mi, že na tento klenot sa trochu zabúda
a rád by som naň tento rok upriamil pozornosť.
Končí sa prvý rok môjho druhého volebného obdobia
a musím povedať, že bol pre našu samosprávu obzvlášť
ťažký. Trápil nás nedostatok financií a nepomohli ani zá‐
kony schválené Národnou radou SR, ktoré množstvo fi‐
nancií samosprávam zobrali. Máme problém hospodáriť
s tým, čo nám ostalo. Staráme sa o verejné osvetlenie,
o školy, škôlky, sociálne zariadenia, o bezpečnosť v meste,

odhŕňanie snehu, zametanie ulíc, investičné akcie, dopra‐
vu... a všetky tieto oblasti potrebujú významný podiel fi‐
nancií. Keď vláda svojimi opatreniami vezme šmahom
ruky samospráve niekoľkomiliónov, potom sa veľmi ťažko
hospodári. Máme veľmi veľký investičný dlh na školách
a škôlkach, takisto aj na chodníkoch a cestách a toma ako
primátora veľmi trápi. Pri súčasnom financovaní sa‐
mospráv je veľmi ťažké s tým niečo spraviť. Snažíme sa,
robíme čo sa dá a veríme, že budeme napredovať.
Napriek tomu všetkémumôžeme hovoriť aj o úspechoch,
ktoré naša samospráva dosiahla. Mesto Piešťany dostalo
ocenenie za transparentné obstarávanie, čo je pre nás
veľká pochvala. Podarilo sa nám zrekonštruovať nádher‐
ný vnútroblok na sídlisku na Teplickej, otvorili sme detské
ihrisko Inčučuna, čo mňa osobne veľmi teší. Dokončili
sme Dopravnú ulicu, to bol môj predvolebný sľub. Veľmi
mi záleží na tom, aby sme v dohľadnej dobe zrealizovali aj
druhú etapu tejto ulice. Momentálne pripravujeme roz‐
počet na rok 2024, v ktorom tiež nemôžeme príliš vyska‐
kovať. Ciele a výzvy sú pred nami, ale predovšetkýmmusí‐
me v týchto ťažkých časoch správne hospodáriť. Chcem
obyvateľov požiadať o trpezlivosť a pochopenie. Parkova‐
ciu politiku nerobíme z nejakého rozmaru, ale preto, že
vstúpila do platnosti chodníková novela, ktorá upravuje
pravidlá parkovania. Vidíte, že sa maľujú nové čiary a vzni‐
ká nové dopravné značenie, aby sme vytvorili legálne par‐
kovacie miesta. Parkovacia politika, ktorú spúšťame od
nového roka, prinesie výrazné zmeny. Aj v tomto prípade
vás žiadam o porozumenie. Možno nebude ideálna
a môže sa stať, že ju budeme niekoľkokrát revidovať. Ale
táto koncepcia je zmysluplná a potrebná a verím, že po‐
môže predovšetkým našim obyvateľom.
Prajem si, aby sme nezabúdali, čo je v našich životoch naj‐
dôležitejšie. Sú to rodinné a priateľské vzťahy. Piešťany
boli vždy mestom, kde toto platilo, a verím, že to tak bude
aj naďalej.

Peter Jančovič,
primátor mesta Piešťany
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REKONŠTRUKCIA NA ZIMNOM ŠTADIÓNE POKRAČUJE PODĽA PLÁNU

REALIZÁTOR CYKLOTRASY JE UŽ ZNÁMY

OBNOVENÝ VNÚTROBLOK SPÁJA GENERÁCIE

Najväčšia mestská investičná akcia
v tomto roku, oprava chladiaceho sys‐
tému na zimnom štadióne, postupne
napreduje. V ostatných týždňoch sa
inštalovalo oceľové potrubie, ktoré sa
ukladá na nanesenú nivelačnú betó‐
novú dosku. Po položení potrubia na‐
sledovali dôležité tlakové skúšky a ná‐
sledné zaliatie betónovou vrstvou.
Okremprác v útrobách štadióna, nahra-
cej ploche a v strojovni, sa pracuje aj
na vonkajších konštrukciách.
Energetický audit pre zimný štadión
dalo Mesto Piešťany vypracovať v má-
ji tohto roka. Na jeho základe nám
bolo okrem iného doporučené zabez‐
pečiť tienenie západnej fasády špor‐

toviska. Jedným z ďalších opatrení bol
návrh na osadenie termostatických
hlavíc na vykurovacie telesá v šat‐
niach a administratívnych priesto-
roch. Aj táto požiadavka bola me-
dzičasom už zrealizovaná.
Výmenu technológie chladenia za‐
bezpečuje firma FROST – service, s.r.o,
Lednické Rovne, rekonštrukčné práce
by mali podľa zmluvy trvať približne
do konca januára 2024. Fond na pod‐
poru športu mestu na túto investíciu
poskytol financie vo výške 477 822,97
eur. Zvyšná suma je hradená z mest‐
skej pokladne. Celková suma za opravu
je 955 645,94 eur. Finančný príspevok
z Fondu na podporu športu vo výške

477 822,97 eur bol Mestu Piešťany pri‐
delený v rámci programu „Výstavba,
rekonštrukcia a modernizácia športo‐
vej infraštruktúry“ číslo: 2022/002“,
tzv. INFRA 3.

(mr)

Cyklotrasu Zelená cesta z Piešťan do
Vrbového, ktorá povedie cez obce
Trebatice a Krakovany, bude stavať
spoločnosť OHLA ŽS, a. s. „Dňa 4. ok‐
tóbra 2023 sme po piatich mesiacoch
úspešne ukončili verejné obstaráva‐
nie na zhotoviteľa stavby cyklotrasy.
Víťazom sa stala spoločnosť OHLA ŽS,
a.s. Kritériom pre vyhodnotenie víťaz‐
nej ponuky bola celková cena
v eur s DPH a splnenie všetkých pod‐
mienok účasti a požiadaviek verejné‐
ho obstarávateľa. Celková cena diela
od spoločnosti OHLA ŽS, a.s. je vo výš‐
ke 4 405 200 eur s DPH,“ uviedol Ra‐

doslav Mlynár, výkonný riaditeľ zdru‐
ženia Zelená cesta.
Výstavba cyklotrasy bude financova‐
ná zo štátnych zdrojov. Na vyhlásenú
výzvuMinisterstva dopravy a výstavby
SR, v ktorom cez Plán obnovy a odol‐
nosti bude finančne podporená vý‐
stavba cyklotrás po celom Slovensku,
zareagovalo Združenie obcí Ze‐
lená cesta podaním žiadosti v sep‐
tembri 2022. Kedy sa začne výstavba
cyklotrasy je nateraz ťažko povedať,
keďže Združenie obcí Zelená cesta
stále čaká z ministerstva na návrh
a podpis zmluvy, kde budú zadefi‐

nované aj podmienky čerpania pri‐
delených financií.

(mr)

Vnútroblok na Teplickej ulici prešiel
v uplynulých mesiacoch rekonštruk‐
ciou. Jeho obnovením sa vytvorili dve
dominantné estetické a multifunkč‐
né centrá, priestor na oddych a so‐
cializovanie všetkých vekových kate‐
górií s reprezentatívnym charakte‐
rom. Cieľom revitalizácie bolo zveľa‐
denie spoločného priestoru a her‐
ných aktivít, obnovenie priestoru pre
hry detí školského a predškolského
veku v exteriéri. Vznikli oddychové
zóny s možnosťami stolovania prí‐
stupného aj pre ľudí s obmedzenou
schopnosťou pohybu. Súčasťou ob‐
novy priestoru bola aj rekonštrukcia
existujúcich chodníkov, doplnenie
nových spevnených plôch, regenerá‐
cia zelene, realizácia pitnej fontánky
a hmlovej brány. Do priestoru pribudli
tiež nové lavičky, stojany na bicykle
a odpadkové koše.
„Vznikol tu prorodiný priestor, ktorý
bude spájať generácie. Prajem si, aby tu
spolu trávili voľný čas rodiny, aby priate‐

lia prežívali spoločné chvíle v oddycho‐
vej zóneadetina ihriskách.Prajemvšet‐
kým, ktorí budú užívať tento priestor,
aby sa tu cítili dobre,“ uviedol primátor
Piešťan Peter Jančovič.
Táto lokalita bola na obnovu zvolená
z dôvodu, že sa nachádza priamo
v centre mesta na sídlisku s približne
1 200 obyvateľmi. Rekonštrukčné prá-
ce realizovala firma PEMAX PLUS,
spol. s r.o. Podstatnú časť projektu vo
výške 239 238,19 eur zaplatilo mesto
prostredníctvom eurofondov. Z Integ‐
rovaného regionálneho operačného

programu bola na projekt poskytnutá
suma vo výške 191 766,71 eur. Mesto
Piešťany sa na obnove vnútrobloku
podieľalo sumou 55 511,48 eur. (mr)
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ZAČALO SA S ÚPRAVOU POZEMKU V KOCURICIACH

V MATERSKEJ ŠKOLE VYMENIA JEDÁLENSKÝ VÝŤAH

POTRAVINOVÉ SKRINKY UĽAHČIA ŽIVOT KLIENTOM DOMUMU

Odovzdaním staveniska sa v pon‐
delok 30. októbra 2023 začala realizo‐
vať investičná akcia s názvom „Rozší‐
renie cintorína a vybudovanie detské‐
ho ihriska v Kocuriciach, mestskej
časti mesta Piešťany.“ Stavebné práce
sa vykonávajú v objekte cintorína
a na pozemku vedľa neho. Na cintorí‐
ne sa bude pracovať na jeho rozšírení
a vytvorení priestoru na nové hrobové
miesta. Do stavebných prác je zahr‐
nuté aj oplotenie so susednou ne‐
hnuteľnosťou, doplnenie vysokej ze‐
lene na starom cintoríne, stojisko na
komunálny odpad a úprava spevne‐
ných plôch komunikácie v nadväz‐
nosti na cintorín. Nevyhnutnosťou sú
terénne úpravy, navážka a zhutnenie
zeminy z dôvodu dosiahnutia roz‐
dielu dna hĺbky hrobového miesta
a hladiny spodnej vody. Súčasťou
novovybudovaného detského ihriska
a priestoru pre odpočinok a oddych

budú hracie prvky, spevnené plochy,
ohnisko, sedenie a kultivovaná zeleň.
Termín dokončenia realizácie diela je
do 60 kalendárnych dní od odovzda‐
nia staveniska, suma za túto investič‐
nú akciu predstavuje 129.622,99 eur.
Mesto Piešťany pozemok pri cintoríne
v Kocuriciach odkúpilo od Minister‐
stva vnútra SR v roku 2021. Kúpna
cena bola vo výške 18 600 eur, vše‐
obecná hodnota nehnuteľnosti bola
znaleckýmposudkomv roku2019 stano-
vená vo výške 186 000 eur. (mr)

Mesto Piešťany pracuje na moderni‐
zácii materských škôl. V jedálni škôlky
na 8. mája je potrebné vymeniť starý
obslužný výťah za nový.
Začalo sa s prípravnými prácami
na rekonštrukciu jedálenského výťa‐
hu. Z oslovených zhotoviteľov bola vy‐
braná firma Výťahy ZEVA spol. s. r. o.
Po podpísaní zmlúv a doručení po‐
trebného materiálu sa začne s proce‐
som rekonštrukcie. Nový jedálenský
výťah by mal byť v materskej škole
nainštalovaný do konca decembra
2023. Hodnota rekonštrukcie sa od‐
haduje na 19 140 eur.

(vb)

Klienti útulku v Zariadení sociálnych
služieb Domum (ZSS Domum) sa te‐
šia z nových skriniek na potraviny.
Skrinky na potraviny sú umiestnené
v kuchynke, ktorá patrí k spoločným
priestorom. Kuchynku využívajú všet‐
ci prijímatelia sociálnej služby v útul‐
ku. Zakúpením skriniek na potraviny
majú možnosť prijímatelia sociálnej
služby si hygienicky a bezpečne
uschovať svoje potraviny. Skrinky sú
uzamykateľné, čím je zabezpečená
ochrana pred odcudzením. Každý
prijímateľ sociálnej služby v útulku
má k dispozícii svoju vlastnú uzamy‐
kateľnú skrinku.

„Zakúpenie skriniek na potraviny bolo
možné vďaka finančnej podpore
projektu Útulok z Trnavského samo‐
správneho kraja. Hlavným cieľom
projektu bolo zvýšenie kvality posky‐
tovania sociálnych služieb v ZSS

Domum prostredníctvom zakúpenia
materiálneho vybavenia – skriniek
na potraviny a zabezpečenie špecific‐
kých potrieb cieľovej skupiny prijí‐
mateľov sociálnej služby k zabezpe‐
čeniu si základných životných potrieb
v oblasti stravovania,“ informovala
Marcela Vrbová, vedúca Zariadenia
sociálnych služieb Domum.
Mesto Piešťany prevádzkuje Za‐
riadenie sociálnych služieb Domum
od roku 2001. Poskytuje v ňom sociál‐
ne služby občanom, ktorí sa ocitli
bez domova a sú v nepriaznivej so‐
ciálnej situácii.

(vb)

NA FUTBALOVOM ŠTADIÓNE
MODERNIZUJÚ KOTOLŇU
Po rozsiahlych investíciách, ktoré
sa v areáli futbalového štadióna
realizovali v rokoch 2021 a 2022, pri‐
stúpilo mesto Piešťany k ďalšej in‐
vestícii na tomto športovisku. Pred‐
metom novej zákazky v hodnote
77 227 eur je kompletná obnova
technológie plynovej kotolne v bu‐
dove futbalového štadióna. Kotol‐
ňa bude vybavená dvojicou kotlov
Viessmann Vitodens 200-W s te‐
pelným výkonom 2 x 99 kW. Vý‐
stupom realizačných prác bude
skúška tesnosti, prevádzková skúš‐
ka, odborné prehliadky a východis‐
kové revízie. Dielo bude odovzdané
so všetkými výsledkami týchto
skúšok, dokladmi a návodmi
na obsluhu. Takisto bude zaško-
lená poverená osoba na obsluhu
kotolne. (mr)

PRIBUDLI LOXY - SMART SKRIN‐
KY NA ŠPORTOVÉ NÁRADIE

Po umiestnení prvých dvoch
skriniek na zapožičanie športového
náradia v novembri 2022 na wor‐
koutovom ihrisku pri Váhu a v blíz‐
kostimultifunkčného ihriska vmes-
tskom parku, môže najnovšie ve‐
rejnosť LOXy využiť aj v areáloch zá‐
kladných škôl na Brezovej a Holu‐
byho ulici. Vybudovanie siete LO‐
Xov so športovými a voľnočasovými
predmetmi dostupnými cez we‐
bovú aplikáciu sa realizuje s finanč‐
nou podporou Trnavského samo‐
správneho kraja. (mr)
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VIACERÝCH ULÍC V CENTRE SA DOTÝKA ZMENA ORGANIZÁCIE DOPRAVY
Zmeny organizácie dopravy súvisia
s „chodníkovou novelou“ a so zave‐
dením Koncepcie statickej dopravy v
meste Piešťany, ktorá príde do plat‐
nosti v plnej miere od 1. januára 2024.
V uliciach v širšom centre mesta sa
v októbri 2023 realizovalo nové vodo‐
rovné značenie a montáž nového
zvislého dopravného značenia. Tieto
zmeny prinesú v uliciach mesta vy‐
tvorenie nových pozdĺžnych parkova‐
cích miest a zlepšenie priechodnosti
daných ulíc. Na niektorých uliciach
došlo k zjednosmerneniu dopravy.
Radi by sme požiadali občanov, aby
sa oboznámili so zmenami. Zároveň
prosíme všetkých šoférov o ohľadupl‐
nosť a opatrnosť na cestách v uliciach
Piešťan.
Zmena organizácie dopravy sa
týka ulíc:
1. Ulica Záhradná od ulice Detská

smerom na ulicu Sládkovičova
2. Ulica Hviezdoslavova od ulice Hol‐

lého po kruhovú križovatku pri
Auparku

3. Ulica Potočná od ulice Palárikova
po ulicu Radlinského

4. Ulica Mierová od ulice Šafárikova
smerom na ulicu Radlinského

5. Ulica Šafárikova od ulice Štúrova
smerom na Námestie SNP

6. Námestie 1 mája pri pražiarni
Classic coffee smerom na ulicu
Štefánikova

7. Námestie 1 mája pri predajni
MIDAW smerom od ulice Štefáni‐
kova

8. Ulica Robotnícka od ulice Rybná
smerom na ulicu Kúpeľná

9. Ulica Skalná od ulice Kúpeľ‐
ná smerom na ulicu Rybná

10. Ulica Jarná od ulice Kúpeľ‐
ná smerom na ulicu Rybná

11. Ulica Okružná od ulice Jarná
smerom na ulicu Vážska

12. Ulica Skalná od ulice Ružová
smerom na ulicu Kúpeľná

13. Ulica Panenská od ulice Kúpeľ‐
ná smerom na ulicu Ružová

14. Ulica Tichá od ulice Ružová
smerom na ulicu Kúpeľná

15. Ulica Vajanského od ulice Školská
smerom na ulicu Záhradná

16. Ulica Vajanského od ulice Záhrad‐
ná smerom na ulicu Hollého

17. Ulica Školská od ulice Sládkovičo‐
va smerom na ulicu Dominika Ta‐
tarku

18. Ulica Hodžova od ulice Kukorelli‐
ho smerom na ulicu Sládkovičova

19. Ulica Chalupkova od ulice Slád‐
kovičova smerom na ulicu Rasti‐
slavova

20. Ulica Palárikova od ulice Andreja
Hlinku smerom na ulicu Potočná

21. Vnútroblok Teplická ulica sme-
rom od bytového domu číslo
130 smerom na ulicu Teplická
(oproti zastávka MHD)

22. Nábrežie Ivana Krasku pri Dome
umenia smerom na ulicu Valovú
v úseku cca 50 metrov

23. Nábrežie Ivana Krasku pri Dome
umenia smerom k amfiteátru
v úseku cca 50 metrov

(mr)

DO ŠKOLSKÝCH DVOROV PRIBÚDAJÚ CYKLOSTOJANYROZVOJ JASLIČKÁROV
PODPORÍ NOVÉ VYBAVENIE Kovové stojany na bicykle budú

umiestnené na novovybudovaných
spevnených plochách a po dokončení
umožnia školákom v areáloch škôl za‐
parkovať takmer 240 bicyklov. Najviac
nových stojanov, až 33 kusov, pribud‐
ne na ZŠ Brezová. Na ZŠ Mojmírova
a na ZŠ M. R. Štefánika bude nain‐
štalovaných po 24 kusov stojanov.
V areáli školy na sídlisku Adama Traja‐
na sa počíta s 22 novými cyklostojan‐
mi a 15 kusov pribudne pri vstupe
do školy na Holubyho ulici. S prácami
sa začalo 25. septembra na základnej
škole naMojmírovej ulici, všetky stoja‐
ny bymali byť na školách umiestnené
do dvoch mesiacov od začatia prác.
Celková čiastka za výstavbu stojanov

je 51 655,79 eur. 30 000 eur nám bolo
poskytnutých z dotácie na podporu
rozvoja cyklistickej dopravy a cyklotu‐
ristiky v rámci výzvy Ministerstva do‐
pravy a výstavby Slovenskej republiky,
21 655,79 eur je hradených z mestskej
pokladne. (mr)

Zariadenie starostlivosti o deti do troch
rokov veku dieťaťa (Mestské jasle) zís‐
kalo finančný príspevok v rámci
národného projektu „Podpora zaria-
dení starostlivosti o deti do troch ro-
kov veku dieťaťa pre zariadenia sta-
rostlivosti o deti do troch rokov veku
dieťaťa“, realizovaný vďaka podpore
Európskeho sociálneho fondu v rámci
Operačného programu Ľudské zdro‐
je.
„Naši malí jasličkári majú k dispozícii
nové pomôcky a hračky na rozvoj psy‐
chomotoriky, jemnej a hrubej motori‐
ky a rozvoj technických zručností.
Ďakujem za spoluprácu pri realizácii
projektu kolegom z Mestského úradu
a kolegyniam zo zariadenia,“ hovorí
Ľubomíra Hercegová, vedúca za‐
riadenia starostlivosti o deti do troch
rokov. (vb)

PIEŠŤANY ZÍSKALI OCENENIE ZA AKTIVITY PRE SENIOROV
Mesto Piešťany získalo čestné uz-
nanie za mimoriadne aktivity pre
seniorov Senior Friendly 2023 s pro-
jektom Univerzita tretieho veku.
Súťaž každoročne vyhlasuje Klub
Luna Senior Friendly spolu s Občian‐
skym združením BAGAR. Ocenenie
na slávnostnej ceremónii v Zichyho
paláci v Bratislave prebral v piatok
13. októbra 2023 viceprimátor Mesta
Piešťany Ján Krupa.
Mesto Piešťany podporuje vzdeláva‐
nie, socializáciu, udržiavanie pozitív‐

nych schopností seniorov formou
projektu Univerzita tretieho veku.
Tento projekt získal opäť podporu
a mesto organizuje ďalší dvojročný
cyklus. Seniori z Piešťan a okolia, ktorí
doteraz na univerzite študovali a ab‐
solvovali vzdelávanie zamerané na vše-
obecné témy vyjadrili veľkú spokoj‐
nosť. Ocenili hlavne organizáciu pro-
mócie na ktorej nechýbali gratulácie
a dojímavé emócie.

(vb)
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CHCEL SOM SA ZLEPŠOVAŤ BEZ OHĽADU NA TO, ČI PRÍDE REVOLÚCIA, ALEBO NIE

Vždy ste si išli za svojím cieľom. Kde
sa vo vás vzal ten hnací motor, ktorý
vás stále posúva vpred?
Odjakživa ma bavila elektronika.
Nedávno som prednášal na piešťan‐
skom gymnáziu a uvedomil som si, že
som tam už po tretíkrát. Prvý raz som
tam ešte ako žiak základnej školy
priniesol na výstavu elektrónkové rá‐
dio, neskôr som tam prišiel s počíta‐
čom PMD 85 a naposledy som
študentom hovoril o ocenení Micro‐
soft Most Valuable Professional. Som
presvedčený, že každý z nás má neja‐
ké vlastnosti a talenty, ktoré sú rozp‐
týlené v mozgovej pamäti. No treba
ich sceliť dokopy. Tá danosť vo mne
nebola ničím výnimočná. Rozdiel je
len v tom, že ja som ju rozvíjal. Životná
cesta je daná rôznymi okolnosťami,
napríklad štúdiom a tak ďalej. Vedo‐
mosti v mojom prípade boli doslova
vydreté. Navyše zo skúsenosti viem,
že človek musí mať aj trochu šťastia.
Hovorievam, že Steve Jobs mal svoju
garáž. V socializme nebolo možné
mať garáž a tak tá „moja garáž“ bola
Tesla Piešťany, a tam som sa realizo‐
val.

Ako sa človek dostane k rozhodnu‐
tiu odcestovať na iný kontinent
a začať úplne od začiatku?
Jedno ráno, bolo to už po Nežnej, som
sa zobudil a pred očami mi naskočil
môj život ako film. Mal som rodinu s
dvomi školákmi a moja manželka
bola ku môjmu hobby veľmi tolerant‐
ná. Keď sledujete sochára pri práci,
vidíte balvan, na ktorom pracuje. Ešte
nevidíte jeho dielo, ale sochár ho už
vidí. Takéto niečo sami prehnalomys‐
ľou a hovorím manželke: ja musím
odísť.

Kvôli emigrácii svojich sestier ste
počas minulého režimu figurovali
na „čiernom zozname“. Aj napriek
tomu ste v práci nepoľavovali.
Nezvolil som si tú cestu, že by somne‐
pracoval a odporoval systému za to,
že som na nejakom zozname. Tí čo
takto vzdorovali si neuvedomili jednu
vec – že ničia sami seba, nie systém.
Zvolil som úplne opačný postup.
Pracoval som viac a pracoval som na
svojich vedomostiach, schopnostiach
a skúsenostiach. Chcel som sa zlepšo‐
vať bez ohľadu na to, či príde Nežná

revolúcia, alebo nie. Robil som to pre
seba, pre svoje uspokojenie, aby som
vedel pochopiť súvislosti komplexne.

Asi nebolo jednoduché začínať v
Kanade od začiatku.
Mal som vtedy 43 rokov, to je ťažký
vek na začínanie od nuly. V kapse
som mal zhruba desať tisíc dolárov,
ktoré som získal za PMD 85. V Kanade
som si kúpil auto, lebo bez neho sa
tam nedá existovať, a asi po troch
mesiacoch som havaroval a auto som
rozbil. Vo vrecku mi nakoniec ostal
naozaj len ten jeden dolár. Neviem to
lepšie vysvetliť, ale keď som prišiel do
Kanady, cítil som sa ako jednooký.
Tým, že som na sebe pracoval a ve‐
noval som čas svojmu rozvoju, jedno
oko som si otvoril. Ale to druhé nie. To
vám vtedy neumožnil systém, zvlášť
keď ste neboli komunista alebo jeho
sympatizant, tok informácií prakticky
neexistoval, nebol Google ani inter‐
net.

Keď prišiel čas hľadať si prácu v To‐
ronte, zavážili tam vaše úspechy
z Československa?
Kým som čakal na pridelenie statusu
„landed immigrant“ (povolenie na po‐
byt), išiel som na univerzitu v Toronte,
kde som mal tak trochu šťastie.
Podarilo sa mi presvedčiť jedného
docenta zo Švajčiarska, aby mi dovolil
preňho pracovať a za to som mohol
zadarmo navštevovať prednášky.

Nebolo to štúdium v pravom zmysle
slova, lebo som si nič neplatil, a ani by
som na to nemal. Na mojom resumé
boli skúsenosti z Československa, ale
to tam nikoho nezaujímalo. Vďaka
práci na univerzite som si postupne
budoval životopis, s ktorým som po
roku mohol ísť na prvé pohovory.
Vlastne sa mi počas toho prvého roka
podarilo otvoriť to druhé oko. To bol
môj cieľ.

Akú stratégiu ste zvolili pri hľadaní
zamestnania?
Od začiatku mi bolo jasné, že nemô‐
žem robiť prácu na plný úväzok, lebo
vtedy ste zamestnanec, ktorý buduje
cudziu firmu. To nebolo pre mňa.
Zaujímali ma projekty, preto som za‐
čal pracovať ako kontraktor. Prechá‐
dzal som rôznymi oblasťami. Čo iní
robili roky, ja som musel prejsť za pár
mesiacov. Bol somneustále v pohybe.
Peniaze ma nemotivovali, tie prichá‐
dzali za mnou vďaka mojim výsled‐
kom, vedomostiam a skúsenostiam.
Používal som ich ako prostriedok k
cieľu.

Opäť sa vraciame k tej húževnatosti.
Otec ma naučil, že keď padnem na
dno, nesmiem tam ostať ležať, naťa‐
hovať ruku a čakať na pomoc. Musím
sa postaviť, oprášiť, nasmerovať sa, aj
to je veľmi dôležité, a ísť. A zase pad‐
nem amusím sa znova zdvihnúť. Keď
som sa narodil, zoštátnili nám rodin‐

Keď sa započúvate do rozprávania Romana Kišša (1948), ktorý sa Piešťancom spája najmä s podnikom Tesla
a prvými slovenskými 8-bitovými mikropočítačmi PMI 80 a PMD 85, zistíte, že za jeho životným úspechom stoja
dve konštanty. Silná vnútorná motivácia pracovať na svojich schopnostiach a istá dávka šťastia.
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AKADEMICKÝ ROK 2023/2024 NA UNIVERZITE TRETIEHO VEKU ODŠTARTOVAL

DENNÉ CENTRUM ROZMARÍN OSLÁVILO OKRÚHLE VÝROČIE

Ekonomická univerzita v Bratislave v
spolupráci s mestom Piešťany začala
„písať v poradí ďalšiu kapitolu veľkého
príbehu“ po podpísaní spoločného
Memoranda prostredníctvomUniver‐
zity tretieho veku Ekonomickej uni‐
verzity v Bratislave. Viac ako 80 seni‐
orov z Piešťan sa zišlo na slávnostnej
Imatrikulácii a otvorení akademické‐
ho roka 2023/2024. Kultúrno-spolo‐
čenské centrum Fontána v Pieš‐

ťanoch sa premenilo na malú vyso‐
koškolskú aulu. „Je mi cťou, že sa
Piešťany opäť stávajú súčasťou
Ekonomickej univerzity v Bratislave.
Prajem vám zmysluplné prednášky
a hlavne v tejto dobe pevné zdravie
na jeho ukončenie. Verím, že po
dvoch rokoch sa stretneme v aule na‐
šej ,alma‘ mater na slávnostnej
promócii,“ prihovorila sa študentom
Zuzana Juhászová, prorektorka pre

vzdelávanie Ekonomickej univerzity
v Bratislave. (mr)

V utorok 24. októbra 2023 sa v kultúrno spoločenskom
centre Fontána uskutočnilo slávnostné stretnutie pri
príležitosti 50. výročia Klubu dôchodcov – Denného centra
Rozmarín. Činnosť tohto klubumá pre obyvateľov Piešťan
veľký význam. Povzbudzuje seniorov k aktivite, spája ich
so životom mesta, prispieva k nadväzovaniu kontaktov
medzi ľuďmi a vytvára pocit spolupatričnosti. Pozvaným
hosťom sa prihovorili Peter Jančovič, primátormesta Pieš‐
ťany, Martin Cifra, predseda Komisie pre zdravotníctvo, so‐
ciálne veci a bývanieMestského zastupiteľstva a Ján Šicko,
člen samosprávy Denného centra Rozmarín.
Súčasťou stretnutia bolo aj oceňovanie seniorov, ktorí ku
fungovaniu Denného centra Rozmarín prispeli svojou
prácou. Za dlhoročnú aktívnu činnosť v samospráve Den‐
ného centra Rozmarín získali ocenenie: Anna Bukovčá‐
ková, Anna Erbanová, Jozef Guga, Júlia Gugová, Pavol
Hložka, Jana Jančárová, Matilda Marônková, Milan Marô‐
nek, Ján Šicko, Valéria Špetková, František Šupena a Eva
Valková. Za dlhoročnú aktívnu činnosť v samospráve Den‐
ného centra Rozmarín a aktívnu činnosť vedúcej spevác‐
keho súboru Rozmarínky získala ocenenie Vlasta Zelezní‐
ková. Pre pozvaných hostí bol pripravený kultúrny prog‐

ram. Vystúpenie Kopaničiarskejmuziky Adama Foltína zo‐
žalo veľký úspech.
Ak máte záujem stať sa členom Denného centra Roz‐
marín, stačí keď navštívite toto zariadenie na Teplickej
ulici v prevádzkových hodinách (v pracovných dňoch
v čase od 14.00 hod. do 18.00 hod.). Informácie o prevádz‐
ke centra a podujatiach pre členov získate priamo
na mieste. (vb)

ný majetok. Môj otec bol zvečera do
rána robotník. Ale aj vďaka tomu som
samohol venovať tomu, čoma bavilo.
Keby sa to neudialo, celkom určite by
som pracoval v rodinnom podniku.
Síce som nemohol napredovať tak
rýchlo, ako som si predstavoval, ale
išlo to. Napríklad som chodil po Pieš‐
ťanoch zbierať papier a nosil som ho
do zberu. Za našetrené peniaze som
si išiel do obchodu kúpiť odpor, kon‐
denzátor, čokoľvek, aby som mohol
bastliť. Trvalomi takmer rok kým som
si našetril 115 korún na trafo spáj‐
kovačku, ktorú mám mimochodom
dodnes. Mohol som mať desať –
dvanásť rokov. Ale za tú húževnatosť
vlastne „ďakujem“ komunizmu, však‐
že?

Po úspešných rokoch v Kanade
a neskôr Kalifornii ste sa vrátili nas‐
päť.
Vrátil som sa domov. Ako sa hovorilo
za socializmu, bol som „dočasne
umiestnený“ na Západe. Z dvadsia-

tichpiatich rokov bolo tridsať. Keď
som odchádzal, nevedel som, či sa
sem ešte vrátim, ale nebúral som
mosty. Dlhé roky som sa kvôli práci
vracal iba na Vianoce. Keď sompraco‐
val pre Visa International alebo ban‐
kové či finančné inštitúcie, musel
som pracovať nonstop, nemohol som
si vziať dovolenku. Ako deti dorastali
a manželka ochorela, chodil som
podstatne častejšie. Aj počas tých
superaktívnych rokov som vždy dával
niečo naspäť. Či už na priemyslovku
s Teslákmi, alebo na školách v Novom
meste nad Váhom či v Starej Turej
alebo som prednášal v Microsoft
Bratislava. Keď som sem prišiel, neb‐
ral som to úplne ako dovolenku,
snažil som sa niečo odovzdať os‐
tatným. Človek sa z otázok študentov
veľa naučí. Definitívne rozhodnutie
urobil covid. Povedal mi jednoznačne
stop. Je čas na návrat. Navyše sa blí‐
žim k životnému jubileu...

Čím sa zaoberáte v týchto dňoch?
Zapojil som sa do vyučovacieho proce‐
su na Strednej priemyselnej škole
elektrotechnickej, kde študenti majú
možnosť pracovať so špičkovými Mic‐
rosoft Technológiami ako Azure, Inter‐
net of Things (IoT) a tak ďalej, na sa‐
mostatných projektoch. Navyše sem
nastúpili ajmoje vnučky, čo je ďalší dô‐
vod, prečo by som túto školu rád po‐
vzniesol. Najdôležitejšie je, aby mali
študenti úprimný záujem o tieto veci.
Ak ho nemajú, niekde nastala chyba.
Vtedy sa treba pozrieť v prvom rade na
seba. Druhá možnosť je, že sú to ne‐
správni študenti. Sú šikovní, ale sú na
nesprávnom mieste v nesprávny čas,
možno ich práve zaujíma niečo iné. To
odovzdanie vedomostí prebieha aj
tak, že im dáme do hlavy „chrobáka“
a ten ich bude hnať ďalej. Sú aj študen‐
ti, ktorých to úprimne baví. No a stále
pracujem ako dobrovoľník vo fórach
Microsoftu a StackOverflow, je to moje
hobby. Ako rád hovorievam: „Job is my
hobby, hobby ismy job.“ (vb)
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OBČANIA SI CHCÚ V PARKU ALEXANDRA ŠINDELÁRA PRÍJEMNE POSEDIEŤ

ANNA KAŠOVÁ NA ČELE CVČ AHOJ

MESTO PIEŠŤANY ZÍSKALO OCENENIE ZA ZODPOVEDNÉ OBSTARÁVANIE

OPYTOVATEĽ ZO ŠTATISTICKÉHO ÚRADU SA MÁ PREUKÁZAŤ OSOBITNÝM POVERENÍM

V júni 2023 prebehlo stretnutie s ob‐
čanmi mesta, na ktorom sa hovorilo
o plánoch na revitalizáciu Parku
Alexandra Šindelára. Cieľom stretnu‐
tia bolo zistiť, ako občania park využí‐
vajú v súčasnosti a zároveň diskutovať
o tom, ako by park radi využívali v bu‐
dúcnosti. Občania, ktorí nemali mož‐
nosť prísť na stretnutie, mohli počas
celého leta vyplniť on-line dotazník.
Pracovníci Odboru stratégie a rozvoja
mesta názory občanov starostlivo
zbierali a v týchto dňoch je už naweb‐
stránke Mesta Piešťany uverejnená
Záverečná správa z prieskumu verej‐
nej mienky.
Ako ukázali výsledky občania by priví‐
tali príjemné posedenie, parčík so

stromami, kde sa dá v horúcich let‐
ných dňoch schladiť a posedieť si
v tieni na lavičke. Na hornom konci
parku (ďalej od kostola) kde sú vysoké
stromy, by v ich tieni mohlo byť osa‐
dených pár preliezok, hracích prvkov
pre deti (resp. čokoľvek na zabavenie
detí). Celý parčík by mohol byť
ohradený, aby rozbehnuté deti ne‐
vybehli na cestu. Taktiež by tu obča‐
nia radi mali fitness preliezky, cvičeb‐
né prvky napr. pingpongový stôl, rela‐
xačnú oddychovú zónu s lavičkami
a množstvom zelene pre všetkých
obyvateľov mesta. Obyvatelia by ďalej
ocenili prvky na ochladenie pro‐
stredia, fontánku na osvieženie vzdu-
chu počas letných horúčav, prípadne

pitnú fontánku a prvky na tienenie
ako napr. altánok na susedské stret‐
nutia, ktoré by doplnili žiadanú pokoj‐
nú atmosféru tohto priestoru. Niekto‐
rí obyvatelia by chceli okrem otvore‐
ného priestoru aj ohnisko, prípadne
kaviareň, menší bufet, stánok, kde by
sa mohli stretávať.
Cieľom dotazníkového prieskumu bol
prieskum verejnej mienky ohľadne
Parku Alexandra Šindelára, ktorého
výsledky pomôžu mestu efektívne
pristúpiť k revitalizácii tejto lokality
na základe požiadaviek občanov.
Záverečná správa z prieskumu verej‐
nej mienky bude zároveň slúžiť ako
podklad zadania pre architektov, ktorí
budú projekt pripravovať. (vb)

Centrum voľného času Ahoj, mestskú
rozpočtovú organizáciu, vedie od sep‐
tembra 2023 nová riaditeľka Mgr.
Anna Kašová. Vyštudovala Pedago‐
gickú fakultu v Banskej Bystrici, po
štúdiu pôsobila 13 rokov v službách
MŠ SR na pozíciách vychovávateľ, uči‐
teľ II. stupňa ZŠ a 1 rok externe na OŠ
OÚ Piešťany ako metodička sloven‐
ského jazyka. V rokoch 2001 – 2005 bola
redaktorkou celoslovenského mesač‐
níka pre deti Moje 1. noviny. Neskôr
vydávala periodikum pre detských

čitateľov s názvom Super H. Od roku
2005 učila v Strednej odbornej škole
záhradníckej v Piešťanoch, kde
v rokoch 2020 – 2023 pôsobila ako zá‐
stupkyňa. Za presadzovanie ná-
rodných a kresťanských tradícií jej
v roku 2013 predseda Trnavského sa‐
mosprávneho kraja udelil Pamätnú
medailu TTSK - Cyril a Metod 1150. vý‐
ročie príchodu vierozvestcov. Je au‐
torkou a organizátorkou celosloven‐
skej literárno-výtvarnej súťaže Klasici
v komikse. (vb)

Špecializovaný informačný systém
pre analýzu dát v oblasti verejného
obstarávania – portál Transparex vy‐
hodnotil Mesto Piešťany ako A+ veľmi
zodpovedného obstarávateľa za rok
2022. Mesto Piešťany získalo ocene‐
nie vďaka práci Ingrid Ličkovej a Petry
Širillovej z Referátu verejného ob‐
starávania. „Z nášho hodnotenia vy‐
plynulo, že verejné obstarávanie vo
vašom meste ste za uplynulý rok rea‐
lizovali profesionálne s dôrazom na

vysokú hospodárnosť a zabezpečenie
čestnej hospodárskej súťaže. Zákazky
realizujete výrazne rýchlejšie než je
celkový priemer a vyhrávajú ich trans‐
parentní a spoľahliví dodávatelia,“
konštatuje Matúš Džuppa, predseda
predstavenstva spoločnosti ProWise,
ktorá portál prevádzkuje. Na Sloven‐
sku je registrovaných 11 819 verejných
obstarávateľov. Ocenenie Zodpoved‐
ný obstarávateľ 2022 bolo udelených
len 236 najlepším z nich. (vb)

Národná banka Slovenska v spolu‐
práci so Štatistickým úradom SR
uskutočňuje na Slovensku Zisťovanie
o financiách a spotrebe domácností
2023, ktoré je súčasťou európskeho

projektu HFCS (Household Finance
and Consumption Survey). Projekt je
koordinovaný Európskou centrálnou
bankou a zúčastňujú sa na ňom všet‐
ky krajiny eurozóny. Jeho cieľom je
získať spoľahlivé údaje o súčasnej
ekonomickej situácii domácností
v eurozóne. Na Slovensku bolo do zis‐
ťovania pre rok 2023 vybraných
651 samospráv, medzi nimi aj mesto
Piešťany. Do zisťovania je zaradených

takmer 4-tisíc domácností. Zisťovanie
sa uskutoční v období od októbra
2023 do konca januára 2024. V tomto
období vybrané domácnosti v na‐
šom meste navštívi pracovník pove‐
rený funkciou opytovateľa, ktorý je
povinný preukázať sa osobitným po‐
verením, ako aj pozývacím listom
podpísaným výkonným riaditeľom
NBS a predsedom Štatistického úra‐
du SR. (vb)
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POZVÁNKY
24. 11. ROZSVIETENIE VIANOČNÉHO
STROMČEKA,Winterova ulica, 16.00
hod.
24. 11.DESMOD TEATRO SET, kon‐
cert, Dom umenia, 19.00 hod.
25. 11. PIEŠŤANY PODĽAWINTERA,
divadelná dramatizácia v uliciach kú‐
peľnéhomesta
25. 11.HANIČKA A MURKO VIANOČ‐
NÉ TURNÉ,Dom umenia, 16.00 hod.
25. 11. ROZSVIETENIE VIANOČNÉHO
STROMČEKA V KOCURICIACH,
Kostol Krista Kráľa, 16.00 hod.
27. 11.AKONENALETIEŤ PODVODNÍ‐
KOM,KSC Fontána, beseda, 13.00 hod.
27. 11.DMITRY ISHKHANOV,Dom
umenia, koncert, 18.00 hod.
28. 11. PI ČAJ, MILÁČIK!,Dom ume‐
nia, divadelné predstavenie

29. 11. ROBO OPATOVSKÝ & FRAGILE
ŠŤASTNÉ A VESELÉ TOUR 2023,
Dom umenia, koncert
29. 11. VŠECHNYBARVY POHÁDKY II.,
Elektrárňa Piešťany, výstava
1. 12. FILIP JANČÍK – DOKONALÉ
VIANOCE,Dom umenia, koncert
3. 12.HARMONIKOVÁ AKADÉMIA
OD TRENČÍNA,Námestie slobody,
koncert, 15.00 hod.
3. 12. ZAPÁLENIE 1. ADVENTNEJ
SVIECE, príhovor primátora mesta
Piešťany a zástupcov cirkví, 16.00
hod.
3. 12. JOZEF HOLLY – VIANOČNÁ
PIANO SHOW 2023,Dom umenia,
koncert
10. 12. FSS POVJA,Námestie slobody,
15.00 hod.
10. 12. FS ŽITO,Námestie slobody,
15.30 hod.

10. 12. ZAPÁLENIE 2. ADVENTNEJ
SVIECE, príhovor primátora mesta
Piešťany, Námestie slobody 16.00
hod.

13. 12.MÁRIA ČÍROVÁ – MOJE
VIANOCE,Dom umenia, koncert

17. 12.DEDINSKÁ FOLKLÓRNA
SKUPINA ŠPAČINČANKA,Námestie
slobody, 15.00 hod.

17. 12. ZAPÁLENIE 3. ADVENTNEJ
SVIECE, príhovor primátoramesta
Piešany, Námestie slobody, 16.00 hod.

24. 12. ZAPÁLENIE 4. ADVENTNEJ
SVIECE, príhovor primátora mesta
Piešťany a zástupcov cirkví, Betle-
hemské svetlo, Námestie slobody,
13.00 hod.

30. 12. SILVESTROVSKÝ BEH, Kúpeľ‐
ný ostrov, prezentácia od 13.00 hod.

31. 12. SILVESTROVSKÝ VÝSTUP NA
MARHÁT, turistický výlet

ROZLÚČILI SME SA...

Dňa 25. septembra 2023 zomrel vo
veku 88 rokov architekt, projektant a
piešťanský lokálpatriot Ing. Arch.
Ľubomír Mrňa, CSc. Bol absolventom
Fakulty architektúry a pozemného
staviteľstva SVŠT v Bratislave. Do Pieš‐
ťan sa presťahoval v decembri roku
1949. Dlhé roky pracoval v Zdravo-
projekte a najmä ateliéri 07 trnavské‐
ho Stavoprojektu, kde bol v rokoch
1975 - 1988 vedúcim. Pre Piešťany vy‐
projektoval Dom kožušín (s Ing. arch.
Horákovou), budovu Stavoprojektu,
kostol v Kocuriciach a ďalšie stavby.
Bol členom početných redakčných
rád (Revue Projekt, Pamiatky a mú‐
zeá), členom Rady štátneho fondu
kultúry Pro Slovakia, dlhoročným
prispievateľom mesačníka „Revue
Piešťany“ a ročenky „Balneologický
spravodajca“. V júni 2005 Ľubomír

Mrňa vydal knižku „Stavebné pamiat‐
ky Piešťan/obraz kúpeľného mesta“.
V nej písal o významných architekto‐
nických dielach v našommeste.
V decembri 2005 bol v Piešťanoch
slávnostne otvorený Pamätník obe‐
tiam holokaustu na cintoríne na Brati‐

slavskej ceste, ktorý projektoval.
K jeho významným publikačným
prácam patrí aj knižka „Architekt Pa‐
vel Weisz, piešťanský rodák“ (2008).
Ľubomír Mrňa spolupracoval aj
na obsahu knihy Slávne vily Slovenska
(2010).
Dňa 5. septembra 2019 na spomien‐
kovom stretnutí pri príležitosti Dňa
holokaustu predstavil svoju knihu Pa‐
mätník holokaustu v Piešťanoch,
ktorú vydalo Balneologické múzeum
Imricha Wintera. Začiatkom roka
2022 v spolupráci s Balneologickým
múzeom Imricha Wintera v Pieš‐
ťanoch vydal knihu Stavitelia Piešťan.
Publikácia mapuje životné osudy
a tvorbu architektov a staviteľov, ktorí
tvorili podobu nášho mesta. V roku
2003 sa stal laureátom Ceny mesta
Piešťany. (vb)

VÝSTAVU UNIKÁTNYCH DOBOVÝCH MATERIÁLOV OTVORILI V MsKS
Spolok filatelistov Imricha Wintera
v Piešťanoch v spolupráci s Mestským
kultúrnym strediskom mesta Pieš‐
ťany a Hotelom Granit pri príležitosti
160. výročia otvorenia Vojenského kú‐
peľného ústavu a 105. výročia skon‐
čenia 1. svetovej vojny pripravil vý‐
stavu dobových materiálov, pohľad‐
níc, fotografií a ďalších historických

dokumentov. „Vojenský kúpeľný ús-
tav bol otvorený zásluhoudoktora Fran-
tiška Ernesta Scherera. Bol to prie-
kopník modernej balneoterapie, kto-
rý prišiel do Piešťan zaviesť moderné
postupy liečby. Medzi ne patrí naprí‐
klad aj individuálny prístup k pacien‐
tovi, čo je dnes v podstate už samoz‐
rejmosťou. Keďže nesúhlasil so živel‐

ným využívaním termálnych prame‐
ňov, presadzoval, aby kúpeľnú liečbu
a konkrétne procedúry na-riaďoval
kúpeľný lekár po prezretí pacienta,“
vysvetlil počiatok zrodu myšlienky vy‐
budovať Vojenský kúpeľný ústav
balneohistorik Martin Kostelník.
Výstavu je možné si prezrieť do
31. decembra 2023. (vb)


